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P R O T O K Ó Ł  Nr LI/14 

 

z obrad pięćdziesiątej pierwszej nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej Cieszyna VI 

kadencji, która się odbyła dnia 10 października  2014 roku. 

Sesję prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Bolesław Zemła. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 8.00, a zakończyła o godz. 8.15. 

 

 

Obecni: wg załączonej listy obecności. 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania w wyborach 

samorządowych, zarządzonych na dzień 16 listopada 2014 roku. 

4. Zamknięcie sesji. 

 

 

 

X  X  X 

 

 

Ad 1. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Bolesław Zemła otworzył nadzwyczajną sesję Rady 

Miejskiej Cieszyna.  

Przewodniczący przywitał Wysoką Radę, Burmistrza Miasta Cieszyna Pana Mieczysława 

Szczurka, I Z-cę Burmistrza Miasta Pana Jana Matuszka, Skarbnika Miasta Panią Alicję 

Dąbrowską oraz Sekretarza Miasta Pana Stanisława Kaweckiego. 

W sesji uczestniczyło 16 radnych, co stanowiło kworum do podejmowania prawomocnych 

decyzji. 

 

Ad 2. 

 

Do zaproponowanego porządku obrad nie wniesiono uwag. 

 

Ad 3. 

 

Bolesław Zemła – poinformował, że dzisiejsza sesja nadzwyczajna zwołana została na 

wniosek Burmistrza Miasta, zgodnie z zapisem § 6 ust. 3 Statutu Miasta Cieszyna. 

 

Burmistrz Miasta – przypomniał, że Rada Miejska na sesji w dniu 25 września 2014 roku 

podjęła uchwałę w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania w wyborach 

samorządowych, zarządzonych na dzień 16 listopada 2014 roku, w której Zakład Karny 

w Cieszynie nie został ujęty z uwagi na nie spełnienie wymogów wynikających z art. 12 § 5 

Kodeksu Wyborczego, uzależniających utworzenie obwodu odrębnego od przebywania 

w takiej jednostce w dniu wyborów  co najmniej 15 wyborców, ujętych w rejestrze wyborców 
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prowadzonym w gminie, na terenie której położona jest dana jednostka. Powiedział, że 

wcześniej poczynione konsultacje z Dyrektorem Zakładu Karnego w Cieszynie wykazały, że 

w/w warunek nie zostanie spełniony. Jednakże w dniu 8 października br. Dyrektor złożył 

wniosek o utworzenie odrębnego obwodu głosowania argumentując, że w Zakładzie Karnym 

przebywa aktualnie 358 osób z terenu województwa śląskiego, które zostałyby pozbawione 

możliwości głosowania w wyborach do Sejmiku Województwa Śląskiego. Termin utworzenia 

odrębnych obwodów głosowania w wyborach samorządowych zarządzonych na dzień 16 

listopada br. mija 12 października, stąd podjęcie uchwały w tej sprawie wymaga 

rozstrzygnięcia przez Rade Miejską w trybie pilnym. 

 

Eugeniusz Raabe – wspomniał, że  na sesji we wrześniu padały pytania od radnych o odrębny 

obwód głosowania w Zakładzie Karnym. Stwierdził, iż smutne to i przykre, że Zakład Karny 

naprowadza Panów na to, jak interpretować przepisy prawa. Pyta – co robi radca prawny, co 

robi Sekretarz Miasta. Jak można było do tego dopuścić. Powiedział, że dla niego jest to 

kolejny skandal i kolejna „niedoróbka”.  

 

Burmistrz Miasta – odpowiedział, że nikt nie musi ich naprowadzać na prawidłowe normy 

prawne. Poinformował, że są dwa niespójne paragrafy w Kodeksie Wyborczym, który wszedł 

w życie od obecnej kadencji. Po piśmie Dyrektora Zakładu Karnego, Pan Sekretarz 

natychmiast udał się do Delegatury Krajowego Biura Wyborczego w Bielsku-Białej. 

Powiedział, że nawet Pan Adamek, który jest szefem ds. wyborów na naszym terenie, miał 

wątpliwości co do stworzenia tego obwodu. Podkreślił, że nie trzeba tworzyć tego obwodu do 

głosowania, ale można. Ponieważ więźniowie nie są ludźmi gorszej kategorii, zwrócił się 

z wnioskiem o umożliwienie im głosowania, tworząc w Zakładzie Karnym odrębny obwód 

głosowania.  

 

Eugeniusz Raabe – zapytał, co by było, gdyby 358 osób z terenu województwa śląskiego 

pozbawiono możliwości głosowania do sejmiku - na przykład. Stwierdził, że jest to 

zadziwiające. Powiedział, że gorszą byłaby sytuacja, gdyby zaczęli się oni odwoływać, że 

pozbawiono ich prawa głosu. Wspomniał, że emerytowany już Sekretarz Miasta Pan Ryszard 

Mazur osobiście chodził do Zakładu Karnego i innych placówek, stąd nie przyjmuje do 

wiadomości żadnych tłumaczeń. 

 

Burmistrz Miasta – powiedział, że nowy Kodeks Wyborczy diametralnie zmienił pewne 

rzeczy. Odczytał treść § 5 „W wyborach do organów stanowiących jednostek samorządu 

terytorialnego oraz w wyborach wójta, odrębny obwód głosowania w jednostce tworzy się, 

jeżeli w dniu wyborów będzie w nim przebywać co najmniej 15 wyborców ujętych 

w rejestrze wyborców…”. Z pisma Dyrektora Zakładu Karnego wynika, że jest tam 14 

skazanych z naszego terenu, czyli wg zapisu tego paragrafu, nie powinno się tam tworzyć 

obwodu głosowania. Przytoczył brzmienie § 6 Kodeksu Wyborczego „Jeżeli w dniu wyborów 

w jednostce będzie przebywać mniej niż 15 wyborców, można w niej utworzyć odrębny 

obwód głosowania, po zasięgnięciu opinii kierującej daną jednostką”.  

 

Adam Wójtowicz – zapytał przedstawicielkę Kancelarii Prawnej, czy Sejmik Województwa 

Śląskiego jest również jednostką samorządu terytorialnego. 

 

Anna Jurczyk – odpowiedziała, że nie, gdyż jest nim Województwo Śląskie. Dodała, że 

przepis jest jasny. Dodatkowy obwód głosowania należy utworzyć wtedy, gdy jest 15 i więcej 

wyborców ujętych w naszym gminnym rejestrze wyborców. Wtedy jest nakaz, aby utworzyć 

ten dodatkowy obwód wyborczy. Jeżeli jest mniej, wtedy można utworzyć. 
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Adam Wójtowicz – wspomniał, że na ostatniej sesji mówił o tym, że jeżeli będzie 10 

skazanych wpisanych do rejestru wyborców Cieszyna, a 5 z Ustronia, 5 z Wisły i 5 

z Zebrzydowic, to razem tworzą grupę kwalifikującą się do głosowania do Rady Powiatu 

Cieszyńskiego. 

 

Krzysztof Herok – stwierdził, że gdyby Koreks Wyborczy został przeanalizowany dogłębnie, 

to takich sytuacji by nie było. Wystarczyło podejść do Zakładu Karnego i porozmawiać 

z Dyrektorem, czy będą chcieli głosować. Widocznie trzy lata funkcjonowania Kodeksu 

Karnego to za krótko, aby się z nim zapoznać.  

  

Andrzej Łukasiak – powiedział, że dyskusje niczego nie zmienią, trzeba podjąć uchwałę. 

Przypomniał, że kiedyś zostało ustalone, że wszystkie sesje Rady Miejskiej będą się 

rozpoczynać o godz. 15.00. Zapytał, czy zatem ta sesja jest ważna. 

 

Bolesław Zemła – odpowiedział, że sesja oczywiście jest ważna, a godzina 8.00 wynika 

z obowiązków Pana Burmistrza, który dzisiaj ma wiele innych spotkań. 

 

Alicja Wlach – zaproponowała, aby przystąpić do głosowania, gdyż niektórzy z radnych mają 

obowiązki służbowe. Nie ma nad czym dyskutować, trzeba to  utworzyć  i koniec. 

 

Kazimierz Kawulok – powiedział, że przez 4 lata bierze udział w przedstawieniu pt. emocje 

na sali, wywlekanie rzeczy na których dokładnie się nie znam, nie doczytałem, nie 

sprawdziłem i z całym szacunkiem dla radnych, którzy zabierali tutaj głos, ale jeżeli 

frekwencja w wyborach w tym mieście wynosi 40% i tym ludziom, którzy tak niby dbają 

o interes tego miasta nie chce się wstać i pójść do wyborów, to wszystko to, co się tu mówi, to 

są już zabawne rzeczy. Stwierdził, że słucha tego już 4 lata i bardzo się cieszy, że nie 

kandyduje na radnego. Nie dlatego, iż uważa, że jest to niepotrzebna funkcja, ale tylko ze 

względu prywatnego, że nie będzie musiał 4 lata wysłuchiwać tych zabawnych historii. 

Powiedział, że zna wiele zakulisowych spraw i większość z nich wygląda jak kabaret. 

Podziękował, życząc wszystkiego dobrego. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie utworzenia odrębnego 

obwodu głosowania w wyborach samorządowych, zarządzonych na dzień 16 listopada 2014 

roku. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 16 głosami.  

 

Ad  4. 

 

Przewodniczący zamknął obrady pięćdziesiątej pierwszej nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej 

Cieszyna. 

 

 

 

Protokołowała       Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

Jolanta Fajkis        Bolesław Zemła 

 


